
T-02. Virágvasárnap.

Kedves Szülők és Gyerekek!

Előzőleg már beszéltünk arról, hogy a nagyhét virágvasárnappal kezdődik. Arról is volt szó,
hogy ezen a napon az Úr Jézus felült egy szamárcsikóra, és a tanítványok, a gyerekek és az
egész nép ujjongása közt bevonult Jeruzsálembe, mint király.

Vajon miért tette ezt Jézus Krisztus? Azért, mert egy régi próféta ezt már előre megírta. És
amit a próféták által Isten üzent, akármilyen régen is, az mindig beteljesedik. Ezt jó, ha
tudjátok, és megjegyzitek egész életetekre, hogy ami a Bibliában le van írva, az Isten szava.
Isten pedig sohasem téved, sohasem hazudik, és nincs olyan, amit nem tudna, vagy nem
akarna beteljesíteni.
Ki volt az a próféta, és mit írt az Úr Jézusról és a szamárcsikóról? A prófétát Zakariásnak
hívták, és könyvének 9. részében a 9. versben azt írta: Örülj nagyon, Sionnak leánya,
örvendezz, Jeruzsálem leánya! Íme, jön neked a te királyod; igaz és szabadító ő; szegény és
szamárháton ülő, azaz nőstényszamárnak vemhén. A szamár vemhe a csikóját jelenti.
Kik voltak Sion és Jeruzsálem leányai, akiknek nagyon kellett örülni? Sion azoknak a
domboknak egyike, amin Jeruzsálem épült. Valamikor ezen a jebuzeusok erődítménye volt,
amit Dávid király elfoglalt. Azután innen kiindulva építette fel Jeruzsálemet. Sokszor Sion
név alatt az egész Jeruzsálemet is értették. A leányai pedig a lakói voltak. Nemcsak a lányok,
hanem fiúk, férfiak és asszonyok is. Tehát Jeruzsálem minden lakójának örülni kellett. Sőt,
mivel Jeruzsálem Izrael népének a fővárosa volt, azt is jelenti, hogy az egész nép örüljön.
Olvassuk el, hogyan teljesedett be a prófécia:Mát 21,7-9: Elhozák a szamarat és annak
vemhét, és felső ruháikat rájuk teríték, és ráüle azokra. A sokaság legnagyobb része pedig
felső ruháit az útra teríté; mások pedig a fákról gallyakat vagdalnak és hintenek vala az útra.
Az előtte és utána menő sokaság pedig kiált vala, mondván: Hozsánna a Dávid fiának! Áldott,
aki jő az Úrnak nevében! Hozsánna a magasságban!
Hozsánna azt jelentette, hogy szabadíts meg, segíts meg. A Dávid fia kifejezés pedig arra utal,
hogy a próféciák szerint a Messiás Király Dávid leszármazottja lesz. Valóban, Jézus Krisztus
Dávid családjából származott. Már fogantatása előtt azt mondta az Úr angyala Máriának:
Luk 1,31-32: És íme fogansz a te méhedben, és szülsz fiat, és nevezed az ő nevét JÉZUSNAK.
Ez nagy lészen, és a Magasságos Fiának hivattatik; és neki adja az Úr Isten a Dávidnak, az ő
atyjának, királyi székét.
Miért nevezzük ezt a napot virágvasárnapnak? Azért, mert Jeruzsálem népe örömében a
felső ruháikat és gallyakat, pálmaágakat terítettek az útra, amerre ment. Ez a királynak szóló
tisztelet jele volt. Mivel európai országokban ritka a pálma, hanem ilyenkor virágzó faágak
vannak, ezért nevezik ezt a napot virágvasárnapnak. (Az angolok „ágvasárnapnak” mondják).
Miért örültek? Azért, mert királyuk lett, aki igaz, jó király, és megszabadítja őket. Ahogy
mondtam, a hozsánna is azt jelentette, amit kiáltottak, hogy szabadíts meg. Mit gondoltok:
Mitől szerettek volna megszabadulni? De felteszek egy másik kérdést is:
Ti mitől szeretnétek megszabadulni?Mit kértek az Úr Jézustól, hogy mitől szabadítson meg
benneteket? Minek örülnétek a legjobban?
A továbbiakban majd éppen erről lesz szó, hogy mi az a nagyon nagy, hatalmas baj és teher,
amitől csak az Úr Jézus tud megszabadítani, senki más!
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